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Kon: Nismo još dobili poziv za Krizni štab, odložen je, ali ne znam zašto 

Epidemiolog i član Kriznog štaba doktor Predrag Kon kaže za RTS da se epidemijska situacija pogoršava. 

Ističe da još nije dobio poziv za sednicu Kriznog štaba, ali ne zna zašto. 

Doktor Predrag Kon kaže da se epidemijska situacija u Srbiji pogoršava. 

"Imamo taj broj koji je prešao 4.000, što je za 500 više nego prošlog ponedeljka i što ukazuje da ovo i 

dalje najverovatnije raste. Pratićemo narednih dana, ali svakako nije stalo", ističe Kon. 

Kaže da termin kada će biti sednica Kriznog štaba obično dobijaju dan ranije, a da ga danas nisu dobili. 

"Ne znam da odgovorim o čemu se konkretno radi, čekam da budem informisan", objašnjava Kon. 

Naglašava da je medicinski deo Kriznog štaba davno zauzeo svoje pozicije i stav da na najmanje sedam 

dana treba uvesti mere kakve su važile za vikend. 

"To je ono što smo tražili. Jasno je da se to ne može baš jednostavno dobiti i da su stavovi iz političko-

privrednog dela drugačiji", ističe Kon. 

Kaže da dve stvari treba sprovesti paralelno – sprečavanje svih kontakata koji nisu nužni za život i što 

brža vakcinacija. 



 
 

"O merama pričamo još od novembra, da ne pričam sa čime se sve zakasnilo. Međutim, imate sasvim 

drugačije uglove gledanja. Izgleda da je jedini izlaz koji svi vide da prestane medicinski deo Kriznog štaba 

da funkcioniše. To je potpuno besmisleno", naglašava Kon. 

Ističe da se postavlja pitanje zašto sede tamo ako ih niko ne sluša. 

"Zašto ostajemo? Iz jednostavnog razloga – jer smo potrebni. Druga je stvar da li nas slušaju ili ne 

slušaju. I dalje smo tu. Imate kolege koje su danima u crvenoj zoni. Odložen je krizni štab, to je istina. 

Zašto je odložen, ja trenutno nemam odgovor", kaže Kon. 

"Ne vidim razlog zbog kojeg je medicinski deo Kriznog štaba na tapetu" 

Doktor Predrag Kon ponavlja da nema mesta za kompromise i da je medicinski deo Kriznog štaba izneo 

svoje stavove. 

"Mi smo potpuno jasno izneli argumente, i ja nemam šta da pričam više. Nema tu posebne mudrosti. 

Hoćete da ratujem, hoćete da izađem napolje i da vičem? Šta se očekuje od nas iz medicinskog dela? Ne 

mislim samo od strane vlasti nego od svih čije su oči uprte u nas", pita doktor Kon. 

Kaže da je tužna poruka koja se šalje medicinskom delu Kriznog štaba. 

"Nije to samo poruka za građane nego i za nas. Šta je bolje? Da nas uopšte nema, jer je to ono što većina 

želi? Mislim da to nije rešenje. Jedini način je uporno dalje insistiranje. Vreme prolazi, a vreme je vrlo 

značajan faktor", ističe Kon. 

Navodi da je tamo gde su bile najrigoroznije mere broj zaraženih smanjen. 

"Tužno je što sam u ovakvoj poziciji. Ne vidim razlog zbog kojeg je medicinski deo Kriznog štaba na 

tapetu. Nijedan povod nismo dali da budemo napadani sa svih strana, i od poslanika u Skupštini iz 

vladajućeg dela i od opozicije, bukvalno od svih redom", ističe Kon. 

Kaže da se očekuje da će sve iznenada da se reši ako pojedinci dignu ruke od svega, a da i oni koji pričaju 

o ekonomskom značaju imaju svoje argumente. 

"Ja ne mogu da ih prihvatim kao lekar, to je nemoguće, ali za neke su ti argumenti važniji od bilo čega 

drugog", kaže doktor Predrag Kon. 

 

 

 



 
 

 

 

Stevanović: Dodatni kapaciteti u “Mišoviću”, Zemunu i na Karaburmi 

Vakcinacija i izbegavanje kontakata su jedino bitni, rekao je direktor Infektivne klinike Goran Stevanović, 

posle sastanka ministra Zlatibora Lončara sa direktorima kovid bolnica. 

Dr Goran Stevanović izjavio je da će, s obzirom na to da je priliv pacijenata u bolnice veliki, biti 

angažovani dodatni kapaciteti u kovid bolnicama – KBC "Dr Dragiša Mišović", "Zemun" i VMC 

"Karaburma". 

Takođe, biće maksimalno angažovani i kapaciteti u kovid bolnici u Kruševcu, jer je Batajnica već dovoljno 

preopterećena i pri kraju je projektovanih kapaciteta, rekao je Stevanović nakon sastanka ministra 

zdravlja sa direktorima kovid bolnica. 

Kako je rekao, može se očekivati da danas i sutra pacijenti iz Beograda i drugih mesta budu upućivani na 

lečenje u Kruševac. 

"Shodno situaciji narednih dana, donosićemo dalje odluke, šta da radimo i kako da prilagodimo sistem", 

rekao je Stevanović. 

On je dodao da je cilj svih manevara da se maksimalno, koliko je moguće, očuvaju trenutni kapaciteti, 

odnosno da se ne uvode nove bolnice u kovid sistem, kako bi i ne-kovid pacijentima imao ko da 

pomogne. 

"Radićemo maksimalno, kao i do sada, ali da pokušamo da svi zajedno budemo još odgovorniji", rekao je 

Stevanović i ponovio da potpuni imunitet nastupa dve nedelje posle druge doze vakcine. 



 
 

Odgovarajući na pitanja, Stevanović je rekao da je u decembru, maksimalan broj hospitalizovanih bio 

preko 11.000, što je zdravstveni sistem pokazao da može da iznese, te da bi bilo moguće primiti još par 

hiljada iznad toga, ali je upozorio da bi to značilo da svi koji nisu kovid pacijenti ostaju bez nege. 

Stevanović je ukazao i da jedan deo populacije ne prihvata da je kovid tu, ne pridržava se mera, distance, 

maski, vakcinacije i pokušava da vodi potpuno normalan život, kao da se ništa ne dešava, dok se ne 

razbole. 

"Jedine dve mere koje predlaže Krizni štab i koje su važne su vakcinacija i prekid svih kontakata, ako nisu 

esencijalni. To možemo sami, ako ima dobre volje, za to nam nisu potrebne mere", poručio je 

Stevanović. 

 

 

Grujičić: Sve više ljudi u metastatskoj fazi započinje lečenje, žene dolaze sa otvorenim ranama na dojci 

Žene u Srbiji najčešće obolevaju od raka dojke, pluća, ginekoloških maligniteta. Otkrivene na vreme, te 

bolesti mogu biti sprečene i izlečene, ali kod nas nije tako – žene ne misle dovoljno na svoje zdravlje. 

Direktorka Instituta za onkologiju prof. dr Danica Grujičić naglašava da je tokom prethodne godine 

ogroman broj pacijenata započinjao lečenje tek u završnoj formi bolesti, kao i da su žene dolazile sa 

otvorenim ranama na dojci. Moj apel ženama je da, bez obzira na koronu, ako su napipale nešto na 

dojci, ako imaju žene u familiji koje su bolovale od kancera, javite se Institutu za onkologiju i radiologiju i 

nemojte čekati da promena naraste. 

Danica Grujičić je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, navela da je alarmantan broj žena koje imaju 

karcinom dojke. 



 
 

 

"Znala sam cifru, ali da toliko toga ima i da toliko žena dolazi na kontrole godinama posle toga. Da čak i 

posle 20, 25 godina mirovanja bolesti možete da dobijete metastatsku bolest, ja nisam bila toliko 

upućena. Sva moja veza sa ostalim kancerima u telu je kada se dobije metastaza na mozgu, ali to nije 

veliki broj tih pacijenata", rekla je Grujičićeva. 

"Moj apel ženama je da, bez obzira na koronu, ako su napipale nešto na dojci, ako imaju žene u familiji 

koje su bolovale od kancera dojke, ja ih molim, imamo genetsko savetovalište, javite se Institutu za 

onkologiju i radiologiju, imate na sajtu sve. Imamo službu koja služi samo za podršku pacijentima, 

dobićete sve informacije. Nemojte da čekate da ta promena naraste", poručila je Grujičićeva. 

Nažalost, kako kaže, svedok je da iz Beograda dolaze žene sa otvorenim ranama na dojci. 

Na pitanje zbog čega se beži od preventivnih pregleda, Grujičićeva kaže da je to verovatno strah da se 

nešto ne nađe. 

"To je primitivan način razmišljanja i bolje je da se nađe i ako se nađe na vreme to je izlečiva bolest. 

Određene lokalizacije kao što su ginekološke, dojka, prostata – vi ste izlečeni posle samo jedne hirurške 

intervencije, ovako kada zakasnite to je teška hemioterapija i krajnje neizvestan ishod – odnosno mnogo 

je izvesnije da ćete dobiti metastatsku bolest veoma brzo ili je već imate", objasnila je doktorka. 

"Nikada nismo videli toliki broj ljudi koji u metastatskoj fazi započinje lečenje" 

Istakla je da je prethodnu godinu karakterisalo to da je ogroman broj pacijenata došao tek u završnoj 

formi bolesti. 

"Mi nikada nismo videli na Institutu toliki broj ljudi koji u metastatskoj fazi započinje lečenje i to da ne 

kažem da su skoro nepokretni ljudi i to naravno da je u takvim uslovima dati hemioterapiju je izuzetno 

rizično. Svaki pacijent za koga procenimo da može da dobije terapiju, on zaista dobije", naglasila je 

Grujičićeva. 

"Još jedan apel – otiđite kod ginekologa, ako napipate nešto na dojci – dođite ovde u Institut. Mi smo 

možda malo manje radili u martu i aprilu, pa onda u julu i avgustu, ali od novembra mi smo ispunili plan 

za prošlu godinu", rekla je doktorka. 

Na pitanje da li je onima koji dolaze na Institut potreban pi-si-ar test, Grujičićeva kaže da jeste samo za 

one pacijente koji se spremaju za operacije ili koji ostaju u bolnici, dok za dnevnu bolnicu nije potreban. 

"Ako nam je nešto sumnjivo, radi se brzi test, ali generalno za ambulantne preglede, magnetnu 

razonancu, skener, mamograf ne traži se pi-si-ar, samo ih molimo perite ruke, nosite maske i 

pridržavajte se distance", navodi Grujičićeva. 

Naglasila je da je važna vakcina i da je to nešto što je dostignuće čovečanstva, kao i da mogu i onkološki 

pacijenti primiti vakcinu. 



 
 

"Oni pacijenti koji su u mirnoj fazi mogu da prime, čak i pacijenti koji su aktivnoj fazi bolesti, samo 

moraju da se dogovore sa svojim onkologom, jer ima onih ljudi kojima je vakcina pucanj u prazno, jer je 

imunološki odgovor nikakav. Kod onih ljudi kod kojih je imuni sistem očuvan, oni mogu da dobiju, ali to 

najbolje znaju njihovi onkolozi", zaključila je Grujičićeva. 

 

 

"NAPOLJE SAMO ONI KOJI HOĆE DA SE VAKCINIŠU" Dr Lađević: U kovid bolnice treba odvesti one što 

prave žurke da rade kao fizički radnici i prevoze bolesnike 

Sada je pravi trenutak da se preseče i donese odluka o tome ko može da napušta zemlju, a najbolje 

rešenje je da bi trebalo puštati samo one koji se vakcinišu, rekao je direktor Centra za anesteziologiju 

Kliničkog centra Srbije i jedan od koordinatora kovid bolnica, Nebojša Lađević. 

- Ovo je apsolutno trenutak da presečemo taj tok. Najbolje bi bilo da napravimo pauzu u zaražavanju, a u 

tom periodu da maksimalno pojačamo vakcinaciju - rekao je Lađević za TV Prva. 

On kaže da bi u kovid bolnice trebalo odvesti one što prave žurke da rade kao fizički radnici i prevoze 

bolesnike. 

Prema njegovim rečima, broj novozaraženih će i danas biti veliki, istakavši da je potreban prekid 

kontakata. 

Upitan da li to znači da se i on zalaže za potpuno zatvaranje poput epidemiologa Predraga Kona i 

Branislava Tiodorovića, Lađević kaže da se slaže s njima da je, na ovaj ili onaj način, neki prekid 

kontakata neophodan. 



 
 

 

 

Direktor KBC "Dr Dragiša Mišović": Noć je bila izuzetno teška, apeli nisu urodili plodom, popunjeno 

nam je svih 1.000 KREVETA 

Prethodna noć bila izuzetno teška i da su u roku od 24 sata u tu bolnicu primljena 24 pacijenta obolela 

od kovida 19. rekao je Predrag Savić, zamenik direktora KBC "Dr Dragiša Mišović" 

On je naveo je da novi pacijenti imaju težu kliničku sliku. 

Savić je istakao da se nije promenila starosna struktura pacijenata, ali da se promenilo to što se teška 

klinička slika razvija vrlo brzo nakon pojave prvih simptoma. 

- Pri samom prijemu, to su progresivne obostrane upale pluća, tako da proces tokom lečenja ovde 

takođe se kod nekih pacijenata pogoršava, ali na sreću, još uvek dobro pacijenti reaguju na terapiju koju 

koristimo u ovoj bolnici - rekao je Savić za RTS. 

U bolnici je smešteno i 14 dece i 11 trudnica koji su oboleli od kovida. Kada je reč o ostalim pacijentima, 

Savić je naveo da najmladji ima 35, a najstariji 95 godina. 

Savić je poručio da, dok je vredelo apelovati na građane, ti apeli nisu urodili plodom i da su bolnice sada 

pune. 

- Ja mogu samo da kažem jednu stvar, da je bolnica "Batajnica" popunila svoje kapacitete od 1.000 

kreveta. Zemunska bolnica takođe je popunila svoje kapacitete, preko 350 kreveta. Bolnica "Dragiša 

Mišović", na maksimumu kapaciteta trenutno radimo - kazao je Savić. 



 
 

Napomenuo je da niko ne treba da se iznenadi ako se pacijenti iz Beograda budu prebacivali u kovid 

bolnicu u Kruševcu. 

Savić je istakao da u ispomoć u KBC "Dr Dragiša Mišović", zahvaljujući Ministarstvu zdravlja, stiže sedam 

lekara i 30 medicinskih tehničara. U pitanju su zdravstveni radnici iz Beograda. 

 

 

U Vojvodini 958 novih slučajeva virusa korona 

U ponedeljak je u Vojvodini zabeleženo 958 novih slučajeva korona virusa, a najviše u Novom Sadu 280, 

saopštio je danas Institut za javno zdravlje Vojvodine. 

Taj institut naveo je da je 841 slučaj dokazan brzim antigenskim testom kod kojeg je potrebna velika 

količina virusa da bi pokazao pozitivan rezultat, te da ti pacijenti u epidemiološkom smislu predstavljaju 

rezervoare zaraze koji u bliskom kontaku mogu preneti virus i dovesti do pojave većeg broja 

novoobolelih. 

Ukupan broj zaraženih u Vojvodini je 9.733, najviše u Novom Sadu 2.983, dok je u ostalim mestima broj 

niži od 1.000. 

Među novoobolelima u poslednjih nedelju dana u Vojvodini dominira aktivno stanovništvo koje čini 75 

odsto slučajeva, a među njima najveći deo čine osobe uzrasta od 30 do 50 godina. 

Institut ovu situaciju smatra krajnje nepovoljnom i očekuje produženje epidemijskog talasa. 



 
 

 

U Kruševcu i Sremskoj Mitrovici vakcinacija bez zakazivanja za starije od 60 

KRUŠEVAC – U Kruševcu i Sremskoj Mitrovici od danas na posebnim punktovima mogu da se vakcinišu 

građani stariji od 60 godina, koji se prethodno nisu prijavili preko e-uprave ili putem telefona. 

Epidemiolog dr Predrag Pavlović izjavio je da je u Kruševcu organizovano 10 punktova i da su na 

raspolaganju dve vakcine – kineska proizvođača „Sinofarm” i britanska firme „Astra-Zeneka”. 

„Astra-Zeneka nije potpuno nova vakcina, spada u grupu vektorskih vakcina koje se već više godina 

koriste. Koristi se kao nosač drugi virus, pa se na bezazleni stavlja komponenta korone i brzo se dobija 

zaštita”, objasnio je za RTS Pavlović, preneo je Tanjug. 

On je rekao da danas počinje vakcinacija i u okolnim selima, a u planu je, zavisno od interesovanja, da se 

otvore punktovi i u drugim ambulantama u gradu. 

 


